
Protokół Nr XXIV/21 

 

z XXIV sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity z dnia 25 stycznia 2021 r.  

 w trybie zdalnym 

 

Początek posiedzenia    - godz. 12:00 

Zakończenie     - godz. 14:40 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XXIV 

sesję Rady Gminy Dywity. Przywitała obecnych na sesji p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy. Zgodnie 

z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Na 

stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia sesji uczestniczyło 12 radnych. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1  do protokołu.  

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

Brak wniosków 

Obecnych było 12 radnych. 

Za przyjęciem    - 12 radnych 

Przeciw     - 0 

Wstrzymało się   - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 12 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, 

Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, 

Urszula Derlacz, Bogdan Rudnicki) 

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji.  

2. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2021 – 2028. 

5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Dywity na 2021 r. 

6. Uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i stawki tej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej. 

7. Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Dywity. 

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji niepublicznej szkole 



podstawowej prowadzonej na terenie Gminy Dywity przez inną niż Gmina Dywity osobę 

prawną w wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań  

oświatowych. 

9. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszar działek położonych pomiędzy ulicą Polną, a Grzybową w obrębie Dywity, gmina 

Dywity. 

10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Przedszkola 

Samorządowego nr 1 w Dywitach. 

11. Sprawy różne, Interpelacje, Wnioski i zapytania radnych. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 

protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XXIII sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 

Obecnych było 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 13 radnych 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, 

Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, 

Urszula Derlacz, Bogdan Rudnicki, Renata Kaszubska) 

Protokół Nr XXIII/20 z sesji Rady Gminy Dywity z dnia 22-12-2020 r. został przyjęty – 

załącznik nr 2 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – oddaje głos P. Wójtowi  

- p. Wójt Daniel Zadworny przedstawił informację w sprawie pracy między sesjami okresie 

od 27 listopada  2020r. do 21 grudnia 2020r. załącznik nr 3 do protokołu. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania do informacji? 

 

- p. Bogumiła Brewka - mam pytanie odnośnie właśnie referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Ochrony Środowiska w punkcie 17, czy mógłby pan powiedzieć jakich inwestycji dotyczy 

wydanie decyzji i jaka to jest lokalizacja oraz punkt 18, jakie wydane będą decyzje 

środowiskowe. 



- p. Wójt Daniel Zadworny - dokładnie nie odpowiem Pani radnej ponieważ lokalizacje 

inwestycji celu publicznego tutaj są ogólnie ujęte, to są farmy fotowoltaiczne albo dotyczące 

przebiegu sieci infrastruktury technicznej, także nie do końca odpowiem konkretnie na 

których działkach, ale oczywiście jeżeli pani radna taką informację chce od nas zdobyć to nie 

ma problemu to te informacje z punktu 17 i 18 w oparciu o taką szczegółową informacje z 

danego tygodnia jestem pani w stanie przekazać na przykład w formie mailowej. 

Rozumiem że Pani zakłada że być może któraś dotyczy spraw Bukwałdu, być może nie wiem, 

ale na pewno nie tej sprawy, która najbardziej bym powiedział gdzieś tam interesuje 

mieszkańców bo wniosek w tej sprawie jeszcze żaden nie wpłyną jeszcze jeżeli chodzi o 

decyzję środowiskową. 

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity 

na lata 2021– 2028. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę komisję budżetu o opinię. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na lata 2021 – 2028, poddaję pod 

głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 12 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, 

Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, Renata Kaszubska, Janusz Jędrzejewski, 

Urszula Derlacz, Tadeusz Bielicki) 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity  na 

lata 2021 – 2028 została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXIV/224/21 – stanowi zał. nr 

3 do protokołu. 

 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dywity na 2021r. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę komisję budżetu o opinię. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Dywity na 2021r., poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 12 radnych (tj. Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, 

Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Urszula Derlacz, Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, Renata Kaszubska,  

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dywity na 2021r. została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XXIV/225/20 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 6. Uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

-p. M. Kilkowska - ja mam ogromną prośbę, ponieważ jest to niezwykle istotna uchwała dnia 

dzisiejszego, o to żeby przeczytać pełne uzasadnienie do tej uchwały, żeby nasi mieszkańcy 

mogli się zapoznać z czego wynika podwyższenie tej stawki, którą będziemy 

przegłosowywać. 

- p. Urszula Derlacz – odczytała uzasadnienie do uchwały 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę komisję budżetu o opinię. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty oraz 

ustalenia stawki opłaty podwyższonej, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogusława Kamińska, 

Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, Renata Kaszubska) 



Uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i stawki tej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty podwyższonej została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XXIV/226/21 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy - bardzo dziękuję za ten wniosek i odczytanie całego 

uzasadnienia i całej treści uchwały postaramy się jako urząd pokazywać wszelkie informacje,  

które związane są z podejmowanymi przez nas działaniami i mam nadzieję że po wysłuchaniu 

tak obszernego właśnie uzasadnienia do uchwały i potem samej treści także mieszkańcy 

zrozumieją czym podyktowane są te opłaty. To nie jest tak, że te opłaty związane z za 

gospodarowaniem odpadów komunalnych, które powstają w naszych domach to jest coś na 

czym gmina się wzbogaca gdzie poprzez kolejne podwyżki gromadzi jakieś dodatkowe 

środki.  Podsumowując w trzech punktach to uzasadnienie i tą uchwałę,  którą państwo radni 

już przyjęliście chciałem wskazać, że te wszystkie środki które na podstawie właśnie uchwały 

określającej wysokość za zagospodarowanie odpadów komunalnych ustalacie dzisiaj, czyli 

wysokość tych wszystkich środków, które łącznie wpłyną do kasy urzędu gminy one mają 

starczyć główne na wydatki i nie mogą tak naprawdę nawet doprowadzać do sytuacji kiedy 

mamy jakąś nadwyżkę tych środków, ani nie mogą też doprowadzić do sytuacji kiedy mamy 

niedobór do tych środków. Opłata ustalona na mieszkańca po jej wniesieniu przez wszystkich 

zobowiązanych mieszkańców musi że tak powiem na te trzy główne wydatki  wystarczyć i to 

przede wszystkim odbieranie z danej posesji właśnie odpadów komunalnych czyli można 

powiedzieć odbieranie i transport czyli usługa firmy transportowej, która po prostu odbiera te 

odpady i mimo tego że w uzasadnieniu wskazaliśmy że tutaj po ostatnim przetargu w wyniku 

pewnych zmian przepisów i rozliczeń pomiędzy gminami a firmą, która świadczy tego typu 

usługę mamy dosyć znaczny wzrost kosztów bo mamy kosztów i wydatków po stronie Gminy 

czyli około 61% więcej to mimo tego ta stawka, którą my mamy po przetargu ustaloną 

właśnie w rozliczeniu z wykonawcą tej usługi i tak jest niższa od stawek które są stosowane 

w innych ościennych gminach.  Obecnie gmina wspólnie z innymi gminami włącznie to jest 

37 gmin tworzy Zakład Gospodarki Komunalnej w spółkę, która ma siedzibę w Olsztynie i 

tam jesteśmy zobligowani do tego żeby te odpady dać do odbioru niejako do utylizacji. 

Niestety mimo naszych krytycznych od dwóch lat, jeżeli chodzi o samorządowców, wójtów, 

burmistrzów tych właśnie 36 plus jeszcze jedna gmina czyli Olsztyn gmin, mimo naszych 

negatywnych zapatrywań na koszty nieustannie ta opłata tak zwana na bramie, czyli 

wwiezienie tej jednej tony odpadów systematycznie tak jak było to w uzasadnieniu w roku 

ubiegłym nawet dwukrotnie wzrosła i kto wie czy jeszcze nie będzie wzrastała, miejmy 

nadzieję że w którymś momencie jakby ten punkt nasycenia tej opłaty będzie jakby nie 

podwyższany i osiągnie pewien poziom stałości.  Natomiast w związku z tym że jesteśmy 

udziałowcem mniejszościowym to nasze wnioski składane o to żeby ta opłata była niższa 

oczywiście nie podlegają jakby wykonaniu, bo ten kto ma więcej udziałów ma więcej głosu i 

po prostu kierując się rachunkiem ekonomicznym wskazuje że ta opłata na bramie musi być 

w takiej a nie innej wysokości. To już mamy drugi czynnik, który wpływa na opłatę pierwszy 

to był odbiór i transport a teraz oddanie do danego zakładu czyli opłata na bramie i teraz 

trzeci element, na której gmina można powiedzieć ma największy wpływ to znaczy na 

obsługę administracyjną tego całego systemu. Podwyżka tej opłaty i każda podwyżka opłat 

związanych z codziennym życiem jest dolegliwością dla mieszkańców, to ona nie wynika 

wprost z kosztów, które generuje gmina a z tych trzech elementów, o których wspomniałem. 

W tym trzecim elemencie czyli obsługi administracyjnej mamy niejako realny wpływ jako 

samorząd w jakiej wysokości to będzie wpływać na ostatecznie opłatę dla mieszkańca, ten 



koszt się nie zmienił 150000 zł to jest mniej więcej koszt obsługi administracyjnej całego 

systemu. Natomiast koszt na bramie i transport to są czynniki jakby zewnętrzne poza naszym 

samorządem i my specjalnie na nie wpływu nie mamy, bo albo generuje rynek albo właśnie 

udziałowiec większościowy, który w spółce też musi się kierować rachunkiem ekonomicznym 

Mimo, że jest po głosowaniu chciałem podziękować państwu radnym za zrozumienie tego 

tematu i że tę uchwałę udało się dzisiaj przyjąć bo inaczej rzeczywiście po prostu zabrakłoby 

nam mówiąc wprost pieniędzy na bieżące rozliczenie i opłaty właśnie na bramie i o płatności 

za usługę transportową i ewentualnie za ten koszt administracyjny.  Dzięki takiej wysokości,  

która nie jest najwyższą bo z tego załącznika, który państwo otrzymaliście do uchwały 

wynika że już poprzednie poziomy w niektórych gminach przekraczały nawet 30 zł za osobę. 

U nas mimo tej obecnej dzisiejszej podwyżki ta kwota nie została przekroczona mam nadzieję 

że nie będzie, a kwota ulgi w związku opłatą związanej z posiadaniem kompostownika od 

osoby jest 4 zł, czyli jeżeli nawet opłata z 20 zł wzrosła na 28 zł, ale odliczymy 

kompostownik czyli te 4 zł to faktycznie zatrzymamy się dla osoby w wysokości 24 zł na 

miesiąc za odbiór komunalnych.  Chcieliśmy celowo uwzględnić właśnie tą ulgę związaną z 

kompostownikiem tak aby jak największa ilość tych najcięższy odpadów komunalnych 

związanych właśnie z bieżącym życiem naszym funkcjonowaniem nie była wywożone poza 

nasze granice. Radni na komisji składali taki postulat żeby zwiększyć to dofinansowanie 

właśnie do zakupu kompostownika bo taka uchwała w gminie też funkcjonuje, będziemy o 

tym dyskutować będziemy rozmawiać ale mam nadzieję że ta ulga 4 zł od osoby skłoni do 

tego aby ten kompostownik posiadać.  

-p. M. Kilkowska - Dziękuję Panu wójtowi za wszystkie wyjaśnienia mam jeszcze swoją 

uwagę, którą wyniosłam z poprzedniej naszej komisji poruszonego tego tematu i mam 

nadzieję że Urząd Gminy i pan Wójt weźmie sobie te nasze ówczesne dobre rady do serca, 

dotyczące między innymi monitorowania oraz ściągalności opłat. Myślę że to też można 

byłoby wiele zrobić tak jak wskazywali to radni między innymi chociażby chyba jeśli dobrze 

pamiętam pani radna Kryszałowicz i Kamińska, ale wszyscy jakby się z tym zdaniem ich 

oczywiście zgadzaliśmy, żeby ten monitoring śmieci, które są wywożone, czy są w 

odpowiedni sposób segregowane był taki troszeczkę ściślejszy tak żeby udało nam się jak 

najbardziej ten system gospodarowania odpadami uszczelnić, tak żebyśmy nie musieli 

wiecznie podnosić tych opłat. Mam nadzieję że mieszkańcy również sobie wezmą do serca to, 

że każde trochę nie do końca prawidłowe segregowanie czy też bio kompostowanie wpływa 

niestety na tą ogólną wartości i co roku tych śmieci produkujemy po prostu czasem więcej. 

 

Ad. 7. Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę komisję inwestycji o opinię. 

- p. Krzysztof Kulas – komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 



przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 1 (Magdalena Kilkowska) 

Za podjęciem zagłosowało - 12 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogusława Kamińska, 

Bogumiła Brewka, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Urszula Derlacz, Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, Janusz Jędrzejewski, 

Bogdan Rudnicki, Renata Kaszubska) 

 

Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Dywity została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXIV/227/21 – stanowi zał. nr 6 do 

protokołu. 

 

Ad. 8.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji niepublicznej szkole 

podstawowej prowadzonej na terenie Gminy Dywity przez inną niż Gmina Dywity osobę 

prawną w wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań  

oświatowych. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę komisję budżetu o opinię. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

-p. Bogdan Rudnicki -  Szanowna Rado, Panie wójcie, po naszej komisji policzyłem pare cyfr 

poprzestawiałem, pozostawiałem i moje odczucie jest takie, jeżeli chodzi o subwencję nie 

będę tutaj się wypowiadał odnośnie tej dodatkowej dla Słup, ale chciałam po prostu dla 

wszystkich radnych zwrócić uwagę na to że po prostu subwencja, którą gmina dostaje od 

państwa na dziecko jest niewystarczająca w większości szkół w gminie. Pieniądze, które są 

liczone na jedno dziecko nie starcza nawet w niektórych szkołach i to bardzo nie wystarcza, 

więc kwota o którą wnioskuję Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Słup i okolic, czyli organ 

prowadzący niepubliczną szkołę w Słupach, moich zdaniem jest i tak niską porównując inne 

szkoły.  Nie będę tutaj przestawiał tych cyfry, każdy radny jeżeli jest zainteresowany na 

pewno taką informację uzyska w odpowiednim referacie, więc uważam że ta kwota jest za 

niska i tak czy inaczej powinniśmy ją zwiększyć może nie teraz, ale w przyszłości pomyśleć. 

Jeżeli nawet byśmy chcieli zlikwidować szkołę w Słupach, jak niektórzy radni mówili że 

sobie nie radzi, i może lepiej żeby tą szkołę przejęła gmina będzie na pewno wyższa niż 

prowadzenie tej szkoły przez Stowarzyszenie. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

dotacji niepublicznej szkole podstawowej prowadzonej na terenie Gminy Dywity przez inną 

niż Gmina Dywity osobę prawną w wysokości wyższej niż określona w ustawie 

o finansowaniu zadań  oświatowych, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 



Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogusława Kamińska, 

Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki, Renata Kaszubska) 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji niepublicznej szkole 

podstawowej prowadzonej na terenie Gminy Dywity przez inną niż Gmina Dywity osobę 

prawną w wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań  

oświatowych,  została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXIV/228/21 – stanowi zał. nr 7 

do protokołu. 

 

Ad. 9. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na obszar działek położonych pomiędzy ulicą Polną, a Grzybową w 

obrębie Dywity, gmina Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na obszar działek położonych pomiędzy ulicą Polną, a 

Grzybową w obrębie Dywity, gmina Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogusława Kamińska, 

Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, 

Renata Kaszubska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na obszar działek położonych pomiędzy ulicą Polną, a Grzybową w obrębie Dywity, 

gmina Dywity została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXIV/228/21 – stanowi zał. Nr 8 

do protokołu. 

 



Ad. 10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Przedszkola 

Samorządowego nr 1 w Dywitach. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę komisję skarg, wniosków i petycji o opinię. 

- p. Bogumiła Brewka – komisja skarg, wniosków i petycji uznaje skargę za bezzasadną  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Przedszkola Samorządowego nr 1 w Dywitach, 

poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogusława Kamińska, 

Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Danuta Kryszałowicz, Anna Sadrina – Ostrowska, 

Renata Kaszubska, Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Przedszkola 

Samorządowego nr 1 w Dywitach została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXIV/229/21 

– stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad. 11. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

-p. Bogumiła Brewka - chciałabym  bardzo podziękować trzem radnym, którzy uczestniczyli 

w pierwszym spotkaniu online z mieszkańcami Bukwałdu, w sprawie utworzenia zespołu 

przyrodniczo-krajobrazowego. Dziękuję wam bardzo, że chcieliście wysłuchać jakiego 

obszaru ma dotyczyć ten zespół oraz jakie będą zalety oraz jaki proponujemy kierunek 

rozwoju. Mieszkańcy są bardzo z tego zadowoleni że trzech radnych się znalazło także 

dziękuję. Pytanie do pana wójta i do pani przewodniczącej, znowu złożyłam dokumenty, w 

których proszę o podjęcie prac związanych z utworzeniem naszego zespołu krajobrazowo- 

przyrodniczego jak i również ten wniosek, który złożyłam we wrześniu to było w tamtym 

roku odnośnie planu zagospodarowania przestrzennego tego terenu, na którym który jest taki 

bardzo dla nas niepokojący także Panie wójcie ja bym bardzo pana prosiła żeby się przychylić 

do tych naszych próśb  i podjąć jakieś działania. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy -  zawsze Pani może prosić o odpowiedź natomiast być 

może nie będę w stanie odpowiedzieć na pytania, które zostają poruszone na spotkaniach, w 

których nie uczestniczę.  

-p. Bogumiła Brewka - ja teraz konkretnie pytam o nasze wnioski, które złożyłam pierwszy 

wniosek o plan zagospodarowania to jest wrzesień ubiegłego roku. 

-p. Daniel Zadworny –postaram się Pani odpowiedzieć jeżeli chodzi jeszcze podsumujmy na 



pytanie, które zadała pani do informacji spraw między sesjami ja w 5 minut od udzielenia 

tego pytania wysłałem maila do biura rady tak żeby Pani wiedziała o jakie decyzje 

środowiskowe i o jakie postępowania dotyczące lokalizacji celu publicznego chodzi bo w 

informacji było wskazanych wiele tych postępowań natomiast konkretnie jakich działek to 

dotyczy dla okręgu wyborczego którego reprezentuje postarałem się to wysłać najszybciej jak 

tylko mogłem bo ta akurat informacja była szybka do ustalenia tak że mam nadzieję że na 

mailu już Pani ma tą informację. Tak odnośnie tego pierwszego punktu i spraw między 

sesjami. 

 Przyznam szczerze że tak trochę z niepokojem patrzę na to co pani powiedziała teraz 

dziękując radnym nie wiem kto był na spotkaniu natomiast wydaje mi się i do tego będę dążył 

przynajmniej w swojej pracy jako wójt gminy i reprezentant jednostki samorządu 

terytorialnego, aby wszelkie prace i wszelkie spotkania i wszelkie rozmowy nawet jeżeli one 

dotyczą takich czy innych spraw odbywały się jak najbardziej transparentnie, uczciwie i że 

tak powiem nie za plecami. Jeżeli chodzi o sprawę, o której pani mówi czyli zespół 

przyrodniczo-krajobrazowy również uważam że tematem do rozstrzygnięcia co z tym 

wnioskiem zrobić w jakim kierunku pójść jest najlepsza komisja rady gminy albo w ogóle 

wszystkie komisję połączone, gdyż to jest ciało, które jak niejako podgrupa pracy rady 

wypracowuje pewne stanowisko, a potem rada może odnieść się do tego tematu. Nadmienię 

że w międzyczasie jeden z wniosków dotyczył zgodności naszego studium uwarunkowań z 

ogrodem zoologicznym. To  był jeden wniosek płynący ze strony mieszkańców i tamtych 

terenów, druga sprawa to był właśnie użytek ekologiczny, trzecia sprawa to zespół 

przyrodniczo-krajobrazowy, czwarta sprawa z kolei plan miejscowy. Tych wniosków bardzo 

dużo przyznam szczerze, że żeby do tematu bardzo jakby merytorycznie i rzetelnie podejść to 

też wymaga to odpowiedniego czasu, wysiłku intelektualnego i podejścia. Jak wspomniałem 

zebranie tych różnych wniosków centralnie różnych od siebie wymagało aktywności 

pracowników referatu a także ciał doradczych, które funkcjonują przy realizacji zadań gminy 

mówię tutaj o komisji urbanistyczno-architektonicznej i z tego co wiem takie spotkanie się 

odbyło, wspominałem już o nim w czasie zeszłej poprzedniej sesji rady gminy.  Komisja 

urbanistyczno-architektoniczna opiniowała te wnioski płynące właśnie czy od mieszkańców 

czy od fundacji czy w ogóle płynące dla tego obszaru, i z tego co na dzisiaj wiem to komisja 

przychyla się do tego, aby spróbować jednak uchwalać plan miejscowy dla wskazanego 

obszaru, który to mógłby wtedy uwzględniać różnego rodzaju postulaty w stosunku do tej 

przestrzeni.  Mimo tego, że nie ma konkretnych decyzji jakby w tym czy w tym kierunku, ale 

nie może ich być ponieważ nie omówiliśmy pewnych koncepcji z państwem właśnie jako 

komisjami poszczególnych radnych wchodzących w skład poszczególnych komisji, dlatego 

nie ma jakichś konkretnych rozwiązań w tym zakresie, natomiast sprawa jest jakby cały czas 

w trakcie. W najbliższym czasie taka komisja się odbędzie i będzie na pewno przedmiotem 

dyskusji te wnioski z waszego obszaru się pojawiły i tutaj nie wydaje mi się żebyśmy mieli 

jakieś poślizgi w tym zakresie bo jakby sukcesywnie i systematycznie odpowiadamy na 

wszystkie pisma, które są ze strony mieszkańców, Pani radnej czy też innych osób a 

dotyczące właśnie obszaru Bukwałdu.  Staramy się odpowiadać systematycznie, przykładem 

jest chociażby ta ten dzisiejszy mail, który tak jak powiedziałem po pięciu minutach od 

zadania pytania pani ma już prawdopodobnie na swojej skrzynce tą odpowiedź czego dotyczy 

wniosek o decyzję środowiskowa czy też decyzję lokalizacyjna. Także złe rzeczy robią się w 

pośpiechu to jest moja dewiza tak bym powiedział jako płęta na ten temat. Sprawa jest trudna, 

ale wydaje mi się również że najlepszą formą jej rozwiązania jest idea planu miejscowego 

jako najbardziej transparentnego narzędzia które powoduje że przeznaczamy tereny pod 

określone cele to jest najbardziej transparentna z możliwych dotychczasowych procedur w 

polskim systemie prawa i wydaje mi się że tutaj zgodnie z tym co sugeruje komisja 

urbanistyczna ja również będę chciał państwa do tego przekonać,  ale to mam nadzieję nastąpi 

na jakiejś merytorycznie oddelegowanej do tego komisji, ale na pewno nie będę się spotykał z 

wybranymi radnymi z wybranymi osobami. Powinniśmy tak jak do tej pory przez te 2 lata i to 

się udawało omawiać wszystko szczerze, rzetelnie, transparentnie na tych ciałach 

kolegialnych, które są oddelegowane właśnie do pracy rady czyli komisja,  ewentualnie 



spotkania z kierownikami naszych referatów. Przyznam szczerze że nie pochwalam specjalnie 

tego typu spotkań, które w moim odczuciu w pewnym sensie rozbijają pracę rady powodują 

zamęt i właściwie ciężko mi się odnieść do pewnych idei czy wniosków, co do których nie 

mam jakby możliwości zapoznania się. także ja wręcz przeciwnie oceniam to co Pani robi. 

-p. Bogumiła Brewka -  jeżeli mogę odnieś się do słów pana wójta tak proszę Panie Wójcie ja 

zadałam pytanie wszystkim radnym oto nasze spotkanie online na komisji,  na których byli 

wszyscy radni więc nie bardzo rozumiem w ogóle pana rozumowania że ja robię coś poza 

plecami i próbuję w jakikolwiek sposób przeforsować decyzje. Jest mi naprawdę niezmiernie 

przykro że pan tak w ten sposób to postrzega.  O zespole krajobrazowo przyrodniczym tak jak 

powiedziałam złożyliśmy wniosek. Pierwszy wniosek był w czerwcu, drugi wniosek był we 

wrześniu złożony już bardzo dokładnie opracowany, do tej pory się nic nie zadziało w tej 

kwestii dlatego pozwoliłam sobie zapytać radnych czy nie chcieliby po prostu wysłuchać na 

czym ma polegać ten wniosek i tylko w tym celu było zorganizowane spotkanie.  Co ma nam 

dać utworzenie takiego pierwszego w gminie zespołu krajobrazowo - przyrodniczego bo to 

jest pierwszy zespół nie ma czegoś takiego jeszcze w naszej gminie. Doskonale pan wie o tym 

że chronimy ten teren bo nie chcemy tej kopalni żwiru w Bukwałdzie i ja to będę mówiła 

otwarcie tak uważam że mogę podziękować tym radnym, którzy uczestniczyli w tym 

spotkaniu i odpowiedzieli na moje pytanie ale proszę mi nie karać za to że ja coś robię po 

prostu po za plecami, bo ja nic takiego nie robię. Jeżeli chodzi o to co Pan porusza wniosek o 

ogród zoologiczny to jest nie nasz wniosek tylko Fundacja Albatros a o użytku geologicznym 

to w ogóle nie rozmawialiśmy także teraz przykro że pan mnie w ten sposób atakuje bo ja 

naprawdę nie chcę nikogo atakować ani nikogo obrażać ja po prostu dbam o to żeby 

wypracować dobrą formę dla ochronienia tego terenu. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy - jeżeli mogę to też się odniosę, chociaż możemy się tak 

odnosić dosyć długo ja nie mam nic przeciwko temu żeby mieszkańcy się spotykali 

absolutnie, nie jeżeli pani zaprasza mieszkańców z radnymi na spotkanie to nie jest dla mnie 

to żadną jakby przeszkodzą, czymś negatywnym, ale pani ewidentnie dziękuję radnym. 

Natomiast  tak jak powiedziałem według mnie radni pracują w komisjach i wspólnie rada 

decyduje o określonych kierunkach realizowania polityki gminnej także w obszarze 

przestrzennym, także chciałbym abyśmy trzymali się pewnych standardów, które dotyczą 

wzorców realizacji zadań.  Nie mam nic przeciwko temu żebyście się państwo spotykali, ale 

raczej uważam, że są to spotkania jakby nieformalne osób jakby fizycznych w danym dniu na 

jakiś temat natomiast jeżeli są to spotkanie merytoryczne mają kończyć jakąś konkluzja to w 

ramach samorządu, to jak powiedziałem w moim odczuciu i w moim uznaniu powinny być to 

komisje rady gminy, potem ewentualnie sesja a potem ja jako organ wykonawczy będę te 

uchwały realizował czy też wykonywał i tylko na to chciałem zwrócić uwagę, że do tej pory 

od samej początku kadencji rady gminy nie mieliśmy jakiś odrębnych spotkań typu klubów, 

kół czy innych nieformalnych spotkań, na których na przykład dla części radnych 

przekazywałbym inną informację aniżeli dla drugiej części, która na przykład o tej informacji 

dowiadywała by się dopiero na wspólnej komisji, czy też na sesji.  Nie doprowadziłem do 

takiej sytuacji, nie doprowadzę mam nadzieję no chyba że standardy się zmienią, ale 

chciałbym ze wszystkimi rozmawiać bardzo szczerze, uczciwie, transparentnie, ale ze 

wszystkimi i mam wrażenie że tutaj też w pewnym sensie pomijamy też jednego z adresatów 

a może kilku adresatów tej dyskusji ja tak jak powiedziałam ostatnio na komisji bardzo 

niezręcznie się czuję w sytuacji kiedy muszę mówić negatywnie i staram się tego nie robić o 

kimś kogo nie ma. Tak wskazałem na komisji edukacji że nie będę żadnych negatywów 

mówił odnośnie tematów poruszanych pewnego podmiotu, o którym rozmawialiśmy na 

komisji bo go po prostu nie ma nie ma reprezentantów więc wydaje mi się że jeżeli mamy 

rozmawiać o negatywach jeżeli chodzi o dany podmiot, czy to jest ta czy inna osoba inny 

inwestor to warto byłoby, aby po prostu porozmawiać szczerze także z tą osobą raczej będę 

dążył do tego żebyśmy rozmawiali w dialogu a nie prowadzili monologi po dwóch stronach. 

Także chciałbym zwrócić na to uwagę jakby nie mam przeciwko nic temu, aby pani się 

spotykała z osobami rozmawiała jakby to nie o to chodzi,  chodzi mi o pracę rad jak traktuje 

to jako oficjalną pracę rady i przyznam szczerze że ja również czasem mam różnego typu 



zaproszenia na nieoficjalne obiady na dyskusje i przyzna pani szczerze że unikam tego 

właśnie z racji tego żeby nie być posądzony o jakąkolwiek stronniczość o jakiekolwiek tak 

zwane kolesiostwo czy innego typu rozstrzygnięcia.  Staram się jak najdalej od takich 

propozycji czy działań być daleko i chciałbym również żeby nasz samorząd w ten sposób 

także transparentnie działał w obszarze funkcjonowania rady, ale jeżeli zdecydujecie inaczej, 

to trudno ja tylko wyraziłem swój pogląd że do tej pory ta współpraca gdzie wszyscy o 

wszystkim informowaliśmy się na poszczególnych właśnie spotkaniach chyba że ktoś nie 

mógł brać udziału w danym spotkaniu była najlepszą z możliwych form dyskusji. Taki jest 

mój pogląd, niestety ja mimo tej Pani argumentacji go nie zmienię nie absolutnie nie chcę 

pani obrażać nie jest moim jakimś celem i jeżeli coś to mogę negatywnie odnosić działań ale 

nigdy do człowieka jako osoby. 

 - p. Bogumiła Brewka - panie wójcie pytanie w takim razie żeby to było transparentne czy ja 

bym mogła prosić panią przewodniczącą i Pana o zorganizowanie wszystkich członków Rady 

na taką komisję odnośnie tego zespołu krajobrazowo - przyrodniczego żeby zrobić to 

spotkanie tak jak ja zaproponowałam żeby to było z mieszkańcami żebyśmy mogli 

mieszkańcy się włączyć tak jak się odbywa sesja. 

 -p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy - nie widzę żadnego problemu  

- p. Bogumiła Brewka - w takim razie proszę  zorganizować takie spotkanie i to co 

przedstawiliśmy tym radnym którzy się zgłosili żeby po prostu się wszyscy Radni zapoznali z 

tym naszym zespołem krajobrazowo – przyrodniczym. Panie Wójcie,  mi też zależy na tym 

żeby po prostu wszyscy radni zrozumieli o co nam chodzi. że nie chodzi nam o to żeby 

blokować jakiś sposób ten teren tylko chodzi nam też żeby pokazać jakie my mamy kierunki 

rozwoju tego terenu, co my chcemy po prostu przez ten zespół osiągnąć. Chciałabym żeby 

wszyscy radni bo Panie Wójcie, nie oszukujmy się, jeżeli jesteśmy na komisji jest wąskie 

grono osób, nie zawsze potrafię się wypowiedzieć się jak powinnam się wypowiedzieć no to 

po prostu jest mi czasami trudno nie mam polotu w tej kwestii a jeżeli będą mieszkańcy na 

tym spotkaniu, którzy merytorycznie cały czas pracują nad tym zespołem będzie mi po prostu 

dużo łatwiej jeżeli pan wyrazi zgodę na zorganizowanie takiego spotkania Będę bardzo 

wdzięczna. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt Gminy - Tak jak powiedziałem z mojego punktu widzenia jakby 

nie ma najmniejszego problemu ja chciałbym żebyśmy właśnie rozmawiali, ale rozmawiali, 

wymieniali poglądy i też głęboko wierzę w to że to co było zadeklarowane jakiś czas temu na 

spotkaniu właśnie z Radą Sołecką, ale tam nie było aż tylu przedstawicieli z rady tylko byli 

mieszkańcy że te prace które wkładacie właśnie w taką inwentaryzację terenu, w badanie tego 

w jakim obszarze on jest cenny to my to wszystko mam nadzieję właśnie tak że 

wykorzystamy w procesie tym decyzyjnym dotyczącym kierunku rozwoju tego terenu. Także 

jak nie mam tutaj nic przeciwko, wręcz przeciwnie chciałbym żebyście właśnie dzielili się 

tymi informacjami i żebyśmy my też do nich dostęp do tej wiedzy, którą posiadacie a ze 

swojej strony będziemy także przekazywać inną wiedzę, którą będziemy jakby mieli ze 

swojej strony z innych źródeł.   

 

 

Przewodnicząca zamknęła XXIV/21 sesję Rady Gminy Dywity. 

 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodnicząca Rady 

 

 Iwona Baka                                 Agnieszka Sakowska-Hrywniak 

 

 


